
LETTER OF INTENT for ACADEMIC COOPERATION
between

ISTANBUL AYDIN UNIVERSITY (Turkey)
and

ALIKHAN BOKEIKHAN UNIVERSITY (Kazakhstan)

Istanbul Aydin University, Turkey (IAU) and Alikhan Bokeikhan University (ABU) believing that the 
process of the university education can be enriched by international dialogue and wishing to 
establish relations between the two institutions, hereby declare their intent to cooperate with each 
other in areas of common interest as follows:

1) The participating institutions shall endeavor to explore collaboration opportunities through a 
broad range of activities via their relevant academic and administrative units such as;

a. Visits by University delegations,
b. Short-term Faculty visits,
c. Short-term student visits,
d. Short-term courses/ programs,
e. Life-long learning or certificate programs,
f. Joint seminars and workshops.

2) The terms of cooperation for each specific activity implemented under .this Letter of Intent shall 
be mutually discussed and agreed upon in writing by both parties in a separate Cooperation 
Protocol, prior to the initiation of that activity.

3 ) Financial and/or funding consideration shall become the subject of specific discussion and 
agreement within the framework of separate Implementation Agreement. No financial commitment 
whatsoever, on the part of either signatory to this general document, is intended and implemented.

4 ) The Letter of Intent shall remain in force for a period of 2 (two) years from the date of the last 
signature, with the understanding that it may be terminated by the appropriate authorities of either 
party in writing. This period will be used for the two institutions to get to know each better to 
possibly work towards more formal and complex agreements in designated academic fields.

5) The Letter of Intent as outlined in this document is meant to describe the nature and 
cooperative intentions of those institutions involved and suggest guidelines for cooperation. 
Nothing, therefore, shall diminish the full autonomy of either institution, nor may constraints be 
imposed by either upon the other.

ISTANBUL AYDIN UNIVERSITY ALIKHAN BOKEIKHAN UNIVERSITY

Assoc. Prof. Dr. Mustafa Aydin Prof. Dr. Shyryn Kurmanbayeva



АКАДЕМИЯЛЫК ЫНТЫМАКТАСТЫК ТУРАЛЫ ХАТ
арасында

ISTANBUL AYDIN UNIVERSITY (Туркия)
жэне

ALIKHAN BOKEIKHAN UNIVERSITY (Казацстан)

Стамбул Айдын университет! (IAU) жэне Элихан Бекейхан университет! (ABU) университет™  
6LniM беру процеан халыкаралык диалог аркылы байытуга болады деп ceHin, ею оку орны 
арасында карым-катынас орнаткысы келю, езара кызыгушылык тудыратын салаларда 6ip- 
6ipiMeH ынтымактастык орнатуга ниетт! екенд!ктер!н мэл!мдейд!:

1) Жобага катысатын оку орындары Tnicri академиялык жэне эюмиллк бел!мшелер аркылы 
жузеге асырылатын ic-шаралардын кен аукымы шенбер!нде ынтымактастык мумюнд!ктерш 
зерделеуге умтылатын болады;

a. Университет делегацияларынын сапарлары,
b . Окытушылардын кыска мерз!мд! сапарлары,
c. Студенттерд!н кыска Mep3iMfli сапарлары,
d. Кыска мерз!мд! курстар / багдарламалар,
e. Узджоз окыту багдарламалары немесе сертификаттар,
f. Б!рлескен семинарлар мен шеберл!к сыныптары.

2) Осы хаттын шечбержде жузеге асырылатын 9p6ip накты ic-шара бойынша ынтымактастык 
шарттары осындай !с-шараны жузеге асыру басталганга дей!н ею тарап езара талкылауга 
жэне ынтымактастык туралы жеке хаттамада жазбаша турде келюуге ти!с.

3 )  Каржылык жэне / немесе каржылык аспекттер жеке icxe асыру туралы Кел!ам шецбер!нде 
арнайы талкылау мен кел!суд!н мэн! болады. Осы жалпы кужатка кол койган Тараптардыч 
ешкайсысы ез!не ешкандай каржылык мшдеттемелерд! кездемейд! жэне жуктемейд!.

4) Хат сонгы кол койылган кун!нен бастап 2 (exi) жыл бойы колданыста болады жэне оны 
Тараптардыч кез келген!н!ч кузыретт! органдары жазбаша турде бузуы мумк!н. Бул кезеч ею 
институттыч 6ip-6ipiH жаксырак б!лу! жэне белпл! 6ip академиялык салаларда ресми жэне 
курдел! кел!с!мдер жасау yuiiH жумыс icreyi ymiH пайдаланылады.

5) Осы кужатта керсет!лген хаттыч катысушы уйымдар кызмет!н1ч сипатын жэне олардыч 
ынтымактастыкка катысты ниеттер!н сипаттауга, сондай-ак ынтымактастыктыч басшылык 
кагидаттарын усынуга арналган. Осылайша, exi уйымныч да толык автономиясын ештече 
темендетпейд! жэне олардыч ешкайсысы еюнилане ешкандай шектеулер коймайды.

СТАМБУЛ АЙДЫН УНИВЕРСИТЕТ! АЛИХАН Б0КЕЙХАНОВ УНИВЕРСИТЕТ!



AKADEMIK I^BiRLiGi NIYET MEKTUBU
arasinda

ISTANBUL AYDIN UNIVERSiTESi (Turkiye)
Ve

ALIKHAN BOKEIKHAN UNIVERSITESi (Kazakistan)

istanbul Aydin Universitesi, Turkiye (iAO) ve Alikhan Universite egitim surecinin uluslararasi 
diyalog ile zenginle§tirilebilecegine inanan ve iki kurum arasinda ili§kiler kurmak isteyen Bokeikhan 
Oniversitesi (ABU), ortak gikar alanlarinda birbirleriyle i§birligi yapma niyetini a§agidaki §ekilde 
beyan eder :

1) Katihmci kurumlar, ilgili akademik ve idari birimleri araciligiyla;

a. Universite heyetlerinin ziyaretleri,
b. Kisa sureii Faktilte ziyaretleri,
c. Kisa siireli ogrenci ziyaretleri, 
g. Kisa siire li kurslar/programlar,
d. Hayat boyu ogrenme veya sertifika programlari,
e. Ortak seminerler ve gali§taylar.

2) Bu Niyet Mektubu kapsaminda uygulanan her bir ozel faaliyet igin i§birligi §artlari, soz konusu 
faaliyetin ba§latilmasindan once kar§ilikli olarak tarti§ilacak ve her iki tarafga ayri bir i§birligi 
Protokolunde yazili olarak kabul edilecektir.

3 ) Mali ve/veya finansman hususlan, ayri bir Uygulama Anla§masi gergevesinde ozel tarti§ma ve 
anla§ma konusu olacaktir. Bu genel belgeyi imzalayan taraflardan herhangi birinin herhangi bir mali 
taahhudu amaglanmamakta ve uygulanmamaktadir.

4) Niyet Mektubu, taraflardan herhangi birinin ilgili makamlari tarafindan yazili olarak 
feshedilebilecegi anlayi§iyla, son imza tarihinden itibaren 2 (iki) yii sureyle y iirurliik te  kalacaktir. Bu 
sQre, iki kurumun birbirini daha iyi tammasi ve muhtemelen belirlenmi§ akademik alanlarda daha 
resmi ve karma§ik anla§malar uzerinde gali§masi igin kullamlacaktir.

5) Bu belgede ozetlenen Niyet Mektubu, ilgili kurumlarin dogasim ve i§birligi niyetlerini tammlamayi 
ve i§birligi igin kilavuzlar onermeyi amaglamaktadir. Bu nedenle, higbir §ey higbir kurumun tarn 
dzerkligini azaltamaz ve biri digerine kisitlamalar dayatamaz.

ALIKHAN BOKEIKHAN UNIVERSiTESi

Prof. Dr. Shyryn Kurmanbayeva

Tarih:

ISTANBUL AYDIN UNiVERSiTESI
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